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NOVINKY Z JIŽNÍHO MĚSTA | ÚNOR 2020

Začátkem roku se nám pro Prahu 11 podařilo získat 
10 milionů Kč! Velký dík za to patří hlavně Martě 
Šorfové a Ondrovi Prokopovi, kteří tuto účelovou 
dotaci vyjednali pro městkou část na Magistrátu hl. 
m. Prahy jako příspěvek na platby nájmů sjednaných 
s jihoměstskými restituenty. 

Je skvělé, že takto ušetřené �nanční prostředky může 
nyní Praha 11 investovat do dalších důležitých oblas-
tí, konkrétně na revitalizaci vnitrobloků, údržbu 
zeleně, opravy a úklid chodníků a dalších veřejných 
prostranství a v  neposlední řadě i na zabezpečení 
letošního fungování lékařské pohotovosti pro dospě-
lé v poliklinice Šustova.

MĚSTSKÁ ČÁST 
ZÍSKALA

10MIL. KČ

NA INVESTICE

JIŽNÍ
MĚSTO
Když jsme se v únoru loňského roku dostali 
do vedení naší městské části, měli jsme jasnou 
představu, kam by měla Praha 11 směřovat. Naším 
cílem bylo – a stále je – vytvořit z Jižního Města 
místo, kde se bude lidem dobře žít. Místo s bezpeč-
nými ulicemi obklopenými zelení, hezkými, oprave-
nými školami a pestrou nabídkou příležitostí, 
jak trávit volný čas, ať už míříte za nákupy nebo 
třeba za sportem. Prostě místo, které žije. 

A jak blízko jsme k tomuto cíli dnes?
Dozvíte se na dalších stránkách těchto novin...

Ondřej Prokop, místostarosta Prahy 11

ROK 2019
NA PRAZE 11

DO ČEHO SE 
INVESTUJE

ROZHOVOR 
S MARTOU 
ŠORFOVOU

BUDOUCNOST 
OPATOVA

KONEC 
AUTOVRAKŮ
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„BYDLÍM NA DOBRÉ ADRESE“

ROK 2019 OČIMA ONDŘEJE PROKOPA

Hnutí ANO získalo na Jižním Městě v komunálních volbách 14,91% hlasů, což znamená, že zastupitelský klub, který mám tu 
příležitost vést, je ve volebním období 2018 až 2022 v počtu 7 členů. Hned v prvních dnech po volbách jsme se stali záklá-
dajícími členy a pevnou součástí Trojbloku, který s námi tvořili kolegové z TOP09-STAN a posléze ODS. V této formaci jsme 
vstoupili do vyjednávání povolebního uspořádání na Jižním Městě. Vyjednávání o koalici sice trvala delší dobu, než jsme 
původně očekávali, ale čas strávený vyjednáváním se vyplatil a v únoru 2019 vznikla koalice Společně pro Jižní Město, 
kterou podporuje 26 zastupitelů. 

Získali jsme dvě místa v radě městské části, z toho pozici 1. místostarosty, dva předsedy výborů, několik předsedů komisí 
a z přehledů hlasování zastupitelstva vyplývá, že klub našich zastupitelů je nejdisciplinovanější, co se týče hlasování 
pro koaliční návrhy v zastupitelstvu Prahy 11.

Zastupitelé hnutí ANO jsou zkrátka pevnou součástí koalice, která chce Jižní Město posunout tak, aby se občanům Prahy 11 
zde dobře žilo, aby mohli říct „bydlím na dobré adrese“.

Martin Horák, předseda klubu zastupitelů hnutí ANO

REKONSTRUKCE  
A NAVÝŠENÍ KAPACIT ZŠ

Své podněty a nápady posílejte na praha11@anobudelip.cz | www.jiznimestozĳe.cz | facebook.com/AnoPraha11

Jak se ukázalo, po složitém minulém 
volebním období, kdy neměla rada měst-
ské části většinu v zastupitelstvu a větší 
rekonstrukce či opravy tak prosazovala 
jen velmi obtížně, zůstal majetek Prahy 11 
v neutěšeném stavu. Ihned proto bylo 
nutné začít řešit opravu střech škol 
a školek, kterými zatékalo, mostní 
prohlídky dlouhodobě zanedbávaných 
lávek a řadu rozpracovaných projektů. 
Zároveň jsem „zdědil“ správcovskou 
společnost naší městské části Jihoměst-
skou majetkovou, a.s., zatíženou nevý-
hodnými smlouvami a problémy. 

Bylo to tedy zběsilých devět měsíců, 
přesto se nám podařilo mnoho problémů 
zažehnat. Za největší úspěch považuji 
zahájení rekonstrukce bývalé ubytovny 
Sandra, kde už brzy najde nové bydlení 
174 jihoměstských rodin. Současně se nám povedlo podat návrh na změnu územního plánu a posunout ho do dalších 
projednávání, aby bylo možné rekolaudovat ubytovací jednotky v budově na standardní byty. Místo ubytovny tak zde 
v budoucnu vznikne hezký bytový dům pro jihoměstské občany. S Magistrátem hl. m. Prahy dále jednáme o výstavbě parko-
vacího domu, aby měli noví obyvatelé Opatova kde zaparkovat a neobtěžovali auty starousedlíky. Příprava realizace těchto 
garáží je jednou z mých priorit pro nadcházející rok.

Velkou radost mám také ze zahájení přístavby Starochodovské školy, kterou slibovalo několik předchozích vedení radnice, 
žádné ji ale nedotáhlo do konce. Dnes už na místě původní školní zahrady stojí skoro hotová hrubá stavba. Osobně se budu 
snažit maximálně urychlit stavební práce, aby mohly nové prostory sloužit už v příštím školním roce dětem a učitelům.
 

Ondřej Prokop, místostarosta Prahy 11
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LOŇSKÝ ROK PATŘIL V PRAZE 11 INVESTICÍM!
Víte, kolik �nančních prostředků se na Jižním Městě investovalo v loňském roce do oprav, rekonstrukcí, bytového 
fondu, škol a velkých projektů? Kolik se vybralo na nájmech bytů a nebytových prostor ve správě naší městské části? 
Tentokrát bychom vás rádi pozvali do světa čísel.

Často od vás chodí podněty ohledně zanedbaných míst, která je v naší městské části potřeba dát do pořádku, ať už se jedná 
o chodníky, posprejované zdi nebo třeba autobusové zastávky. A to je jen drobná část z oprav, které je nutné realizovat, aby 
Jižní Město konečně prokouklo. Někdy jsme sami nešťastní, že věci nejdou tak rychle, jak bychom si přáli, skoro jako by se 
nehýbaly vůbec. Ale opak je pravdou:

REKONSTRUKCE  
A NAVÝŠENÍ KAPACIT ZŠ

OPRAVY A ROZŠÍŘENÍ 
BYTOVÉHO FONDU

REKONSTRUKCE
UBYTOVNY SANDRA

DOSTAVBA
U ZŠ CAMPANUS DOSTAVBA 

ZŠ CHODOV

Hodně se mluví o tom, že je rozpočet Prahy 11 napjatý, přesto však děláme vše, co můžeme, abychom našli dostatek �nancí 
na realizaci projektů a nápadů prospěšných pro naši městskou část. Při pohledu na uvedená čísla se pak může zdát, že přehání-
me a Praha 11 ve skutečnosti disponuje velkou, plnou pokladnou. Zde ale musíme podotknout, že by se nám celou řadu 
projektů nepodařilo realizovat bez �nanční výpomoci hlavního města či Evropské unie.

Nemovitý majetek ve správě Prahy 11, jehož pronájem přináší peníze do rozpočtu, se navíc v průběhu uplynulých let výrazně 
ztenčil. Městské byty, pozemky, budovy se supermarkety a jiné klíčové nemovitosti byly totiž v 90. letech nesmyslně rozprodá-
ny, a ačkoliv se nyní částka vybíraná na nájmu může zdát vysoká, pro tak velkou oblast jako Jižní Město je stále bohužel nedo-
statečná. Vždyť jen rekonstrukce ubytovny Sandry vychází na více než 300 milionů Kč. A obdobně je to s parkovacími domy, 
které chceme stavět: parkovací dům pro 300 aut dnes nepostavíte levněji než za 60 - 70 milionů korun.
 
Nic ale není nemožné, pokud nechybí vůle. Rádi bychom proto poděkovali všem, kdo se na zmíněných i dalších projektech 
podílí, pomáhají dávat věci do pohybu, zkoumají možnosti a hledají řešení nejrůznějších výzev, které se před námi v rámci 
práce pro Jižní Město objevují.

Ondřej Prokop, místostarosta Prahy 11

DOSTAVBA
U ZŠ CAMPANUS DOSTAVBA 

ZŠ CHODOV

-

REKONSTRUKCE

Své podněty a nápady posílejte na praha11@anobudelip.cz | www.jiznimestozĳe.cz | facebook.com/AnoPraha11

OPRAVY VEŘEJNÉHO 
PROSTORU A ZELENĚPROSTORU A ZELENĚ
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174

PRO LÉKAŘE

-

ZEPTALI JSME SE MARTY ŠORFOVÉ, 
JAK VIDÍ ÚZEMNÍ ROZVOJ 
NA JIŽNÍM MĚSTĚ

Jako předsedkyně Výboru pro územní 
rozvoj a životní prostředí má Marta Šorfo-
vá na starost hlavně posuzování jednotli-
vých stavebních záměrů a projektů 
připravovaných na území naší městské 
části. Jakým směrem by se podle ní měla 
Praha 11 rozvíjet, aby se tu místním 
dobře žilo? 

Jste spokojená s aktuální podobou Jižního Města?

Jižní Město chápu jako živý organizmus, který se musí stále rozvíjet, 
vylepšovat a doplňovat. Je potřeba spolupracovat s těmi, kdo zde vlastní 
pozemky, i s těmi, kteří zde mají rozumné podnikatelské záměry. Měst-
ská část musí být mediátorem na poli často protichůdných potřeb 
obyvatel Jižního Města, soukromých investorů a stávajících majitelů 
pozemků. Občan je u nás na prvním místě, proto o nesmyslné nápady 
developerů opravdu nestojíme.

Kde vidíte aktuálně největší problémy, na čem je potřeba zapracovat?

Jižní Město vůbec nevyužívá potenciálu a možností, které nabízí okolí čtyř 
„jedenáctkových“ stanic metra. Lidé zde z metra vystoupí a hned se snaží 
co nejrychleji odejít či ujet, protože nejde zrovna o atraktivní lokality. 
Naštěstí se blýská na lepší časy. K nezbytné změně jistě přispějí i tři územní 
studie kolem stanic metra Opatov, Háje a Roztyly, jež pracují s vytvořením 
budoucích přirozených center Jižního Města. K posledním dvěma studiím 
v okolí metra Háje a Roztyly jsme nicméně měli zásadní výhrady. V tuto 
chvíli čekáme, až Magistrát hl. m. Prahy zapracuje připomínky naší měst-
ské části a studie přemaluje. 

Jak konkrétně by se okolí stanic metra mělo proměnit? 

Nově sem přibude pestrá nabídka obchodů a služeb, včetně úřadů, bank 
a pošty. Lidé budou také moci posedět s přáteli v příjemném prostředí, 
ať už v přilehlém parčíku nebo s dětmi u brouzdaliště, fontánky či pítka. 

Jaký projekt je aktuálně „nejžhavější“? Prozradíte nám to?

Další dvě studie, o nichž byla řeč, tj. Roztyly a Háje, byly naší městskou částí 
důkladně připomínkovány a jejich projednávání a úpravy tak stále probíha-
jí. Praha 11 si jednoznačně zaslouží dál se rozvíjet, ale všeho s mírou. Naším 
úkolem je být především na straně občanů, ne developerů. 

CO MOŽNÁ NEVÍTE 
O REKONSTRUKCI 
UBYTOVNY 
SANDRA

PRO VÍCE 
INFORMACÍ 
NAVŠTIVTE: 

-

Další dvě studie, o nichž byla řeč, tj. Roztyly a Háje, byly naší městskou částí 
důkladně připomínkovány a jejich projednávání a úpravy tak stále probíha-

Naším 

INFORMACÍ 
NAVŠTIVTE: 

DO 2 LET

174

DO 2 LET

Své podněty a nápady posílejte na praha11@anobudelip.cz 
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Na výsadbu se městské části podařilo získat dotaci od hl. m. Prahy ve výši 2,17 milionu 
korun, i přes rostoucí ceny tak bylo možné zakoupit 167 již relativně vzrostlých stromů. 

Od října do prosince probíhala jejich výsadba, dalších 27 kusů dřevin pak bylo ještě 
vysazeno jako náhrada za suché či jinak poškozené stromy. A jaké stromy na Jižním 
Městě přibyly? Cílem byla pestrost v lokalitách výsadby i druhové skladbě, po celé Praze 
11 tak nově najdete mladé javory, lípy, habry, jasany a duby. 

Vždy, když musím vystoupit na stanici metra Opatov, je mi smutno. 
Na neudržovaných prostranstvích je nepořádek, chybí tu hezké místo 
k  posezení, třeba kavárna nebo aspoň pár laviček v  příjemném stínu 
stromů… už brzy by se to však mělo změnit. Dlouhodobě požadujeme, aby 
na místě byla zachována a rozšířena zeleň, vybudovaly se zde nové vodní 
prvky a čtvrť začala nejen hezky vypadat, ale hlavně sloužit lidem. Nechce-
me zde vybudovat další obrovské sídliště bez ohledu na cokoliv, jak tomu 
bylo za minulého režimu. Naopak. Chceme, aby se na Opatově lidem dobře 
žilo a okolí stanice metra bylo příjemným místem nejen na cestování, 
ale i pro volné odpoledne. 

V aktuálním projektu se nám podařilo prosadit, že více než polovina nové 
plochy bude zeleň. Vysazeno bude přes 400 vzrostlých stromů. V prostoru 
budou vybudovány rozsáhlé vodní plochy a  počítá se i s využitím zelených 
střech, které pomáhají udržet dešťovou vodu a dále s  ní nakládat tak, 
aby z ní městská čtvrť měla užitek. Podle ekologů a odborníků, kteří projekt 
připravovali, bude na území Nového Opatova možné zadržet a dále využít 
až dvě třetiny dešťové vody! 

VÍCE STROMŮ NA JIŽŇÁKU! 
V LOŇSKÉM ROCE JSME JICH VYSADILI PŘES 190

BUDOUCNOST 
OKOLÍ METRA 
OPATOV

Své podněty a nápady posílejte na praha11@anobudelip.cz | www.jiznimestozĳe.cz | facebook.com/AnoPraha11

A co vy, jaký máte na projekt názor? Napište nám, co by v okolí Opatova určitě nemělo chybět.

Tomáš Bříza, zastupitel

Věřím, že po 30 letech, kdy se Opatov nacházel stále ve stejném stavu, půjde o velký posun směrem k modernějšímu a krásnějšímu 
Jižnímu Městu. Rekonstrukce metra, kterou se podařilo minulý rok spustit, byl první krok k celkové transformaci. 
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V roce 2019 naše městská část zahájila dostavbu ZŠ Chodov, po které rodiče 
dlouhá léta volali. Shodou okolností v místě, kde se mělo začít stavět, stála 
oblíbená dětská kolovna, kterou pro své děti rodičce vyrobili. V původním 
plánu bylo zrušení kolovny, ale to se samozřejmě nelíbilo ani rodičům, ani 
dětem, které na kolech do školy jezdily. Proto se na Ondřeje Prokopa obrátil 
pan Vratislav Filler, předseda organizace Auto*Mat, s dotazem, zda bychom 
nemohli nějak pomoci.  A jak to dopadlo? Původní stavební plány jsme 
nechali upravit tak, aby mohla kolovna u školy zůstat!

Ondřej Prokop, místostarosta Prahy 11

A proč vám o tom píšeme? Chceme, abyste věděli, že pokud 
budete mít jakýkoliv problém, jsme tu pro vás. Ozvěte se nám, 
společně ho vyřešíme!

Určitě znáte ten pocit, kdy si zrovna před vás sedne ten nejvyšší člověk 
v sále a vy nevidíte nic. Tak přesně tohle se nám nyní podařilo vyřešit tzv. 
elevací hlediště v Kulturním centru Zahrada. Elevace je zvednutí hlediště 
tak, aby i děti a menší dospěláci viděli na jeviště dobře. Minulému vedení 
Prahy 11 se bohužel nepovedla soutěž, kterou vyhrála nezkušená �rma 
a dodala nekvalitní a navíc dokonce nebezpečné posuvné hlediště. 
Současné koalici se naštěstí podařilo získat zpět proinvestované peníze 
a dát vše do původního stavu. Nyní jsme  vysoutěžili �rmu novou, která 
konečně dokončila původní záměr a zvýšila hlediště tak, aby viděl opravdu 
každý v sále. Pro kulturu na Jižňáku jde o skvělý posun k lepšímu.

CHODÍTE RÁDI ZA KULTUROU?  
KC ZAHRADA MÁ VYLEPŠENÉ HLEDIŠTĚ

JAK TO DOPADLO S OBLÍBENOU ÚSCHOVNOU 
KOL U ZŠ CHODOV?

Nepojízdné vraky v jihoměstských ulicích, které zabírají parkovací místa 
a děsí okolí, řešíme v Praze 11 už mnoho let. Jde o dlouhodobý problém, 
s nímž se bohužel potýká většina českých měst a obcí, proto jsme zalar-
movali naše poslance, aby konečně přijali potřebnou úpravu zákona. 
A povedlo se! 
 
“Poslanecká sněmovna letos v lednu schválila novelu zákona o pozem-
ních komunikacích, díky které bude nově možné odtahovat odstavená 
vozidla s déle než 6 měsíců propadlou technickou kontrolou. Pokud 
novelu schválí Senát a podepíše pan prezident, začnou nová pravidla 
platit už dva týdny po vyhlášení ve Sbírce zákonů,” říká pražská poslan-
kyně za hnutí ANO Monika Červíčková.
 
A co konkrétně to znamená pro Jižní Město? V současné době hyzdí naše 
ulice 220 vraků, v případě schválení novely se zbavíme 187 z nich!

NOVELA ZÁKONA NÁM POMŮŽE DOSTAT
Z ULIC AUTOVRAKY Monika Červíčková, poslankyně za hnutí ANO

Nepojízdné vraky v jihoměstských ulicích, které zabírají parkovací místa 
a děsí okolí, řešíme v Praze 11 už mnoho let. Jde o dlouhodobý problém, 
s nímž se bohužel potýká většina českých měst a obcí, proto jsme zalar
movali naše poslance, aby konečně přijali potřebnou úpravu zákona. 
A povedlo

“
ních komunikacích, díky které bude nově možné odtahovat odstavená 
vozidla s déle než 6 měsíců propadlou technickou kontrolou. Pokud 
novelu schválí Senát a podepíše pan prezident, začnou nová pravidla 
platit už dva týdny po vyhlášení ve Sbírce zákonů,
kyně za hnutí ANO Monika Červíčková

A co konkrétně to znamená pro Jižní Město? V současné době hyzdí naše 
ulice 

Své podněty a nápady posílejte na praha11@anobudelip.cz | www.jiznimestozĳe.cz | facebook.com/AnoPraha11



Za necelý rok nové koalice na Praze 11 máme za sebou pořádný kus práce 
a s novými partnery se nám podařilo dokončit několik zásadních věcí. 

Asi největším úspěchem je dotažení rekonstrukce a dostavby části objektu 
ve Vejvanovského ulici do stavebního povolení a zadávací dokumentace. V rámci 
úprav objektu zde vznikne přibližně 35 lůžek pro potřeby domova pro seniory 
a odlehčovací službu. Domov pro seniory bude bezbariérový, celý objekt navíc 
bude klimatizován. Ohledně �nancování tohoto projektu nyní jednáme s Magist-
rátem hl. m. Prahy o možnosti přidělení dotace a vše je na dobré cestě.

Nač jsem opravdu hrdý, je zapojení naší městské části do projektu Ministerstva 
práce a sociálních věcí Seniorská obálka. Seniorská obálka je karta, na které senio-
ři (i za pomoci příbuzných nebo svého praktického lékaře) vyplní základní údaje 
o svých alergiích, nemocech, lécích - včetně dávkování - a kontakty na své blízké 
osoby a praktického lékaře. Údaje by měly být umístěny na viditelném místě 
v bytě nebo domě, tedy na dveřích lednice nebo vnitřní straně vchodových dveří. 
Tyto údaje pak poslouží v případě zásahu záchranářů k rozhodnutí o tíži zdravot-
ního stavu, optimální terapii na místě či nutnosti transportu do zdravotnického 
zařízení. Cílem je usnadnění řešení v situaci tísně a ohrožení zdraví nebo života 
seniorů. Projekt spustíme v průběhu následujících týdnů, naše městská část bude 
dokonce mezi prvními v Praze!

7

-

NOVINY A4.indd   7 09.09.2018   10:25:03

A co dál? Během prvního čtvrtletí letošního roku spustíme výběrové řízení 
na dodavatele Senior taxi. Jde o službu, která seniorům a handicapovaným 
zpříjemní každodenní život díky možnosti využívat dotované taxi, které je 
doveze k lékaři, na nákup či jinou pochůzku, která by pro ně jinak byla kompliko-
vaná. Věřím, že je tato služba velkým přínosem a pomůže jihoměstským senio-
rům cítit se komfortněji.

Na závěr bych rád zmínil dokončení vnitřní rekonstrukce hasičské zbrojnice 
chodovských dobrovolných hasičů. Pro hasiče se nám podařilo zajistit také 
dotaci na pořízení druhého hasičského vozu a ve spolupráci s dopravou řešíme 
průjezdnost komunikací pro hasičské vozy, ale také bezpečnost přechodů 
pro chodce.

Petr Jirava, radní Prahy 11

DOTOVANÉ TAXI 
PRO SENIORY 
I NOVÝ HASIČSKÝ VŮZ 

-

DOHODLI JSME SE 
S RESTITUENTY
A UŠETŘILI 
JIŽŇÁKU 9 MIL. KČ 

Jednání s majiteli restituovaných 
pozemků byla dlouhá, ale 
pro Jižňák úspěšná! 

Podle předsedkyně pracovní skupiny 
k  vypořádání této problematiky 
Marty Šorfové byla skupina založena 
s  jasným cílem, tedy řešit spory 
ohledně pozemků, které sice jsou 
vlastněny naší městskou částí, přesto 
je ale městská část nebo její obyvate-
lé využívají. Jedná se zejména o veřej-
ná prostranství, parkoviště, dětská 
hřiště, chodníky a veřejnou zeleň 
na území Prahy 11. Řada majitelů 
těchto pozemků, často získaných 
právě v  restitucích, v  minulosti po 
městské části požadovala úhradu 
odměny za zmíněné neoprávněné 
užívání, což vedlo k vleklým soudním 
sporům. Praha 11 tyto spory pravidel-
ně prohrávala a byla následně 
povinna hradit za užívání pozemků 
tzv. „bezdůvodné obohacení“, a to 
vždy v plné výši dle aktuální vyhlášky 
Ministerstva �nancí, navíc navýšené 
o soudní a právní výlohy.

Po našem nástupu na radnici jsme 
proto s  restituenty zahájili vstřícná 
jednání o narovnání vzájemných 
závazků. S rodinou restituentů, která 
vlastní největší část jihoměstských 
pozemků o rozloze cca 7 hektarů, 
se nám nakonec podařilo dovést 
jednání k  uzavření řádné nájemní 
smlouvy na jejich pozemky s  měst-
skou částí. Smlouva platí od července 
letošního roku a podařilo se již díky 
ní ušetřit Praze 11 značné �nanční 
prostředky, celkem přes 9 milionů Kč! 
Smlouva je uzavřena na celé volební 
období a funguje k  oboustranné 
spokojenosti, proto nyní jednáme 
i s ostatními majiteli pozemků navrá-
cených v restitucích o narovnání 
těchto dlouho neřešených vztahů. 
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VYLUŠTĚTE SI

VYBARVI SI

Své podněty a nápady posílejte na praha11@anobudelip.cz | www.anopraha11.cz | Facebook.com/AnoPraha11
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Vyluštili jste tajenku? Pošlete nám ji na e-mailovou adresu praha 11@anobudelip.cz a do předmětu uveďte „KŘÍŽOVKA“
VÝHRA: 3x RODINNÉ VSTUPNÉ DO ZOO PRAHA

výherce budeme kontaktovat e-mailem


